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 قسمت اعظمی از نوار ساحلی در تملک 
سازمانهاو ارگانهای دولتی و نظامی است 

که متاسفانه برخی از آنان هم رعایت 
کنند .  مسائل زیست محیطی را نمی 

شهرداری ها در بسیاری از از پروژه های 
دولتی در نوار ساحل باید نقش پررنگی 

داشته باشند

100درصد سازه های آبخیزداری سیریک آبگیری شد
معاون فرماندار سیریک گفت: به دنبال بارندگی های شبانه روز گذشته، 100 درصد سازه های آبخیزداری و بند و بندرسارهای این 
گزارش ایرنا، علم عباسی در جمع خبرنگاران افزود: در این مدت بیش از 17 سازه بزرگ آبخیزداری، 400  شهرستان آبگیری شد.به 

بند و بندسار و 80 هزار هلالی در سطح شهرستان سیریک آبگیری شد.
وی بیان داشت: در این بارندگی ها بیش از 18 میلیون متر مکعب آب در سدها، بندر و بندسارهای سیریک ذخیره شده است.
ک در بخش بمانی، راه دستری مردم  معاون فرماندار سیریک یاد آورشد: همچنین به علت بارندگی شدید و طغیان رودخانه چالا
روستای کنارجو به مرکز این بخش همچنان قطع است.وی گفت: در ایستگاه سیریک 21 میلی متر، میشی 15 میلی متر، گزپیر35 

میلی متر، پالور 49 میلی متر و کلاوی 85 میلی متر باران باریده است.

برای مهار ورود پسآب فاضلاب به دریا

آب و فـــــاضلاب تنـــــهاست

 صبح ساحل //بابک پارسا : 
توان  می  را  هرمزگان  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت 
ترین دستگاه  و عین حال حساس  فعالترین شرکت 
و  آبرسانی  مسئولیت  با  شرکت  این   ، دانست  دولتی 
انجام  را  دشوار  کاری   ، شهری  فاضلاب  آوری  جمع 
که ماجرای  میدهد ، هرچند مدت زمان زیادی است 
یک  بعنوان  دریا  درون  به  فاضلاب  پسآب  ریختن 
به  شرکت  این  اما   ، شود  می  قلمداد  شهری  مشکل 
حل  را  بزرگ  مشکل  این  که  است  تلاش  در  شدت 
و  آب  شرکت  فقط  آیا  اینجاست  سوال  حال   ، نماید 
فاضلاب استان باید در حل این مشکل بزرگ شهری 
دخالت کند ؟ آیا دیگر دستگاه ها و ارگانها هیچ سهمی 

در حل این مشکل ندارند ؟ 
آب  شرکت  مدیرعامل  بعنوان  قصمی  امین  مهندس 
به  صحبتهایش  در  همواره  هرمزگان  استان  فاضلاب  و 
معضل  حل  برای  شرکت  این  آمادگی  به  قاطع  ضرس 
نیازمند  اما در واقع این مهم   ، کرده است  پسآب اشاره 
خواهد  دستگاها  و  ارگانها  دیگر  همکاری  و  همیاری 
در  حتی  هرمزگانی  خوشروی  و  جوان  مدیر  .این  بود 
و   ، کرده  اشاره  مهم  ای  نکته  به  اخیرش  صحبتهای 
است  حاضر  فاضلاب  و  آب  شرکت  که  است  کرده  اعلام 
کار  برای رفع این مشکل بیشتر از سهم و توانش هم پای 
باشد و این یعنی یک همت بالا برای حل مشکل پسآب 

فاضلاب بندرعباس .
از  حفاظت  سازمان  دریایی  معاون  فرشچی  دکتر  خانم 
کشور در نشست خبری با اصحاب رسانه  محیط زیست 
کرد : پساب فاضلاب در بندرعباس ، ضمن تسویه  بیان 
زیست  مخاطرات  تا  شود  ساماندهی  باید  استاندارد 
بندرعباس  شهر  در  متاسفانه   ، باشد  نداشته  محیطی 
شنا  برای  مناسبی  مکان  هیچ  ساحلی  نوار  همه  این  با 
گران داشته  که تمام امکانات را برای شنا نمیتوان یافت 
باشد ، ضمن آنکه بنا شده است در سه نقطه از سواحل 
بندرعباس که بصورت هفتگی توسط آزمایشگاه اداره کل 
محیط زیست آزمایش میکروبی میشوند پرچم آبی نصب 
که این مناطق از نظر آلودگی  که مردم متوجه شوند  گردد 
از  افزود برخی  میکروبی در حد استاندارد هستند ، وی 
آلودگی های میکروبی در سواحل ناسالم میتواند منجر 

گردد . به سرطان 
کشور  از محیط زیست  معاون دریایی سازمان حفاظت 
اذعان داشت : قسمت اعظمی از نوار ساحلی در تملک 
که متاسفانه  و نظامی است  ارگانهای دولتی  سازمانهاو 

را  محیطی  زیست  مسائل  رعایت  هم  آنان  از  برخی 
کرد : شهرداری ها در بسیاری  نمیکنند ، وی خاطرنشان 
از از پروژه های دولتی در نوار ساحل باید نقش پررنگی 

داشته باشند .
گارد ساحلی  : در حال اجرای طرح  گفت  دکتر فرشچی 
هستیم و امیدواریم بتوانیم در شهر بندرعباس بصورت 
نوار  در  ساحلی  گارد  حضور  شاهد  زودی  به   ، پایلوت 
توانیم  می  طرح  این  اجرای  با  که  چرا   ، باشیم  ساحلی 

نظارت بیشتری را در نوار ساحلی شهر داشته باشیم.
کشور  از محیط زیست  معاون دریایی سازمان حفاظت 
افزود : آلودگی دریا فقط بخاطر پسآب فاضلاب نیست ، 

بلکه همین آبشیرینکنهای موجد نیز با ورود تلخآبه های 
خود به دریا باعث آلودگی های زیادی هستند ، و همین 
دنبال  به  را  محیطی  زیست  مشکلات  هزارن  ها  آلودگی 

خواهد داشت از جمله پدیده جلبکها .
مهندس امین قصمی مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
دریایی  معاون   ، فرشچی  دکتر  خنم  حضور  در  هرمزگان 
سازمان محیط زیست ف در نشست خبری با اصحاب 
کرد : بازدیدهای خوبی با حضور خانم دکتر  رسانه بیان 
فرشچی و مهندس مسیحی ، مدیرکل حفاظت از محیط 

زیست استان ، از سطح شهر و ورود پسآب فاضلاب های 
گرفته است ، البته یکی دغدغه های اصلی  شهر صورت 
 ، است  دریا  به  فاضلاب  پساب  ورود  بندرعباس  مردم 
در  را  خودمان  مسئولیت  بتوانیم  هستیم  تلاش  در  لذا 
پسآب  ورود  از  ممانعت  و  سواحل  کسازی  پا خصوص 

فاصلاب به خوبی انجام دهیم ،
 : افزود  هرمزگان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
از حق  خوشبختانه رسانه در استان هرمزگان به خوبی 
گری  کنند و در واقع بازوی مطالبه  مردم استان دفاع می 
باید  که  اما نکته مهم این است   ، مردم استان هستند 
باشید  داشته  توجه  هم  ها  دستگاه  سایر  مسئولیت  به 
به  مربوط  که  شهری  مشکلات  از  برخی  حل  که  چرا   ،
شرکت آب و فاضلآب می باشد ، نیازمند ایجاد زیرساخت 
برخی  تا  متاسفانه  و  است  دولتی  ارگانهای  دیگر  توسط 
مواجه  مشکل  با  تئسعه   ، نباشد  موجود  زیرساختها 

خواهد بود .
به دریا طی  : ورود پسآب فاضلآب  کرد  وی خاطرنشان 
یک استاندارد خاص ، بلامانع است و مشکلی را برای دریا 
که  کرد ، البته در صورتی  و محیط زیست ایجاد نخواهد 
گردد ، مهندس  استانداردهای تسویه آن بخوبی رعایت 
قصمی ادامه داد؛ در راستای مدیریت منابع آب استان و 
بندر عباس هر کاری را انجام خواهیم داد ، ایشان با اشاره 
گفت :  به قراردادپسآب فاضلآب با شهرداری بندرعباس 
متاسفانه طی سالها ، آبیاری فضای سبز بندرعباس با آب 
کم آبی سالهای  که با توجه به  شرب شهری انجام میشد 
اخیر ، قراردادی با مجموعه شهرداری منعقد شده است 

که طی آن شهرداری دیگر نباید فضای سبز را با آب شرب 
آبیاری کند و برای این مهم از پسآب تسویه شده استفاده 
نماید ، ضمن آنکه طی یک حرکت بسیار ارزنده توانسته 
را  کوچکی  بزرگ تسویه خانه های  ایم در چند بوستان 
که با پسآب تسویه شده فاضلآب همان  احداث نماییم 

گیرد . منطقه ، آبیاری فضای سبز آن بوستان صورت 
جاری  سال  ماه  شهریور  از   : داد  ادامه  قصمی  مهندس 
بطور جدی بخش خصوصی مربوط به تسویه فاضلاب 
در حال تلاش است تا هرچه سریعتر تجهیزات این تسویه 
ارزی  مشکلات  هرچند   ، کند  اورحال  و  روز  به  را  خانه 
پیش آمده در کشور روند این پروژه را تا حدودی با کندی 
گران شدن تجهیزات و مشکل انتقال  کرده است ،  مواجه 
کشور از جمله مشکلات پیش آمده می  ج از  پول به خار
باشد ، وی گفت در خصوص فاضلاب شهرک ولیعصر نیرو 
که  ایم  کرده  آمادگی  اعلام  قبلا«  هم  هدیش(   ( دریایی 

آماده هرگونه همکاری با مسئولین نیروی دریایی هستیم 
گردد ، تا فاضلاب  تا مشکلات فاضلآب این شهر مرتفع 

خام وارد دریا نشود .
مدیرعامل شرکت آب و فاضلآب استان هرمزگان تصریح 
کرد : بوی بدی در شهر وجود دارد صرفا« بخاطر پسآب 
کت ماندن  کنونی ، و را فاضلآب نیست ، وجود بازار ماهی 
گندآب هم دلایل  آب در برخی نقاط شهر و تبدیل آن به 
کنونی هستند ، ضمن آنکه این به اطلاع همه  بوی بد 
می رسانم جدیدترین بوگیرها در لیفتهای فاضلاب نصب 
به  متعلق  شهر  در  بدی  بوی  هیچ  تادیگر  شد  خواهد 

پسآب فاضلاب نباشد .

مهندس مسیحی مدیرکل اداره حفاظت محیط زیست 
 : کرد  بیان  خبری  نشست  این  در  نیز  هرمزگان  استان 
بسیار  و  هستند  زیست  محیط  بازوی  رسانه  اصحاب 
کل هستند ، وی افزود ؛ نظارت بر  کمک حال این اداره 
کارهای  همه امورات محیط زیستی و عمرانی از دستور 

کل حفاظت از محیط زیست می باشد ، مهم اداره 
این  بکار  شروع  که   ۸۳ سال  ؛از  داد  ادامه  مسیحی 
به  را  مشکلاتی  هم  زمان  همان  در  و  بود  خانه  تسویه 
کان استانداردهای لازم رعایت نمی  کما همراه داشت و 

شد، اما تلاشهای زیادی در راستای اصلاح روند تسویه 
که شرکت آب  گرفته است و حدود یکسال است  صورت 
کردن سیستم  و فاضلاب بطور جدی در حال استاندارد 
هم  کنون  تا  چند  هر   ، باشد  می  فاضلاب  خانه  تسویه 
پساب  این  از  باید  ؛  گفت  وی   ، نیست  مناسب  شرایط 
فاضلاب در موارد دیگر مانند کشاورزی و صنعت استفاده 
امر  این  واحد های صنعتی  توسعه  به  توجه  را  و   ، گردد 
گیرد ، همچنین مشکلات  مهم باید خیلی سریع صورت 
زیادی در حال حاضر در بافت فرسوده شهر بندرعباس 
وجود دارد که باید به سرعت نسبت به حل این مشکلات 
که ۳۰۰ لیتر در ثانیه حجم فاضلاب این  گردد ، چرا  اقدام 

محلات است .
مدیرکل اداره حفاظت از محیط زیست استان هرمزگان 
کرد : در ۷۲ نقطه ورود فاضلاب به دریا را شاهد  تصریح 
هستیم اما ۱۹ مورد ان قابل توجه است ، همچنین در دو 
کرده  نقطه ی ورود فاضلاب به دریا اعلام وضعیت قرمز 
کنون برای پلاژ بانوان مجوز زیست  ایم ، و علت آنکه تا 

محیطی صادر نشده است همین آلودگی است .
کرد : حجم پساب بازار ماهی زیاد نیست  وی خاطرنشان 
کم دارای آلودگی بسیار زیادی میباشد و  اما همین حجم 
گردد ، همچنین در ساختمان جدید  حتما باید تسویه 
گردد ، در غیر  بازار ماهی حتما« باید تسویه خانه نصب 
آن  به  محیطی  زیست  مجوزهای  دادن  از  صورت  این 
معذور خواهیم بود ، مسیحی ادامه داد : باید مواد مغذی 
کنترل شود ، ورود مواد مغذی  که به دریا ریخته میشود 
زیاد به دریا ، خود بعث بروز مشکلات زیست محیطی از 

گردد . جمله شکوفایی مضر جلبکها می 
هرمزگان  استان  زیست  محیط  حفاظت  اداره  مدیرکل 
کرد : در اسفند ماه در سه نقطه از ساحل شهر  تصریح 
های  پرچم  باشد  می  استاندارد  حد  در  آنجا  آلودگی  که 
که  آبی نصب خواد شد ، معنای این پرچمها این است 
کنند ، همچنین  ک استفاده  مردم میتوانند از ساحل پا
بندرعباس  ساحلی  نوار  تمام  آب  از  است  ذکر  به  لازم 
گیری می شود ودر آزمایشگاه مورد  بطور مستمر نمونه 
آن  نمایانگر  آبی  پرچم  نصب  لذا   ، میگیرد  قرار  آزمایش 
که این ساحل به لحاظ زیست محیطی و آلودگی  است 
در حد استاندارد است ، ود سواحل آلوده باید پرچم زرد 
که البته در فاز اول فقط پرچمهای آبی نصب  گردد  نصب 
در   : گفت  ک  پا سواحل  به  اشاره  با  وی   . شد  خواهند 
سواحل ؛ بوستان غدیر، بوستان ورزش و بوستان دولت 

پرچم آبی نصب خواهد شد.

از شهریور ماه سال جاری بطور جدی 
بخش خصوصی مربوط به تسویه 

فاضلاب در حال تلاش است تا هرچه 
سریعتر تجهیزات این تسویه خانه را به روز 

کند ، هرچند مشکلات ارزی  و اورحال 
کشور روند این پروژه را تا  پیش آمده در 

کرده است  کندی مواجه  حدودی با 


